
 

 

PROTOKÓŁ NR LXIII/2023 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 października 2023 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Radca prawny – Robert Krupa 

• Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Izabela Krawczyk 

• Dyrektor Zespołu Szkól w Gogolewie – Justyna Krajewska 

• Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Marzena Śmigielska 

• Zastępca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Małgorzata Kotlęga 

• Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej – Anna Pietrzak 

• Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Piotr Reszka 

• Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Motarzynie – Mirosław Turczyński 

• Radny Rady Powiatu Słupskiego – Grzegorz Grabowski 

• Radny Rady Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 

• Kierownik Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej – Daniel Bartosik 

Radni nieobecni: Olech Marcin 

Radni spóźnieni: Badowski Krzysztof 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z LXII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Wybór ławnika do Sądu Okręgowego w Słupsku: 

a) Podjęcie postanowienia proceduralnego w sprawie zatwierdzenia składu osobowego Komisji 

Skrutacyjnej. 

b) Przeprowadzenie głosowania tajnego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Słupsku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Dębnica Kaszubska. 



 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości z zasobu Gminy Dębnica 

Kaszubska, stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki i wczesnego wykrywania 

osteoporozy wśród mieszkańców Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2025”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Brzeziniec-Borzęcinko. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Budowo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dębnica Kaszubska. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dobieszewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dobra. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gałęzów. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gogolewko. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gogolewo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Grabin. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Jawory. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Kotowo. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Krzywań. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Łabiszewo. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Mielno. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Motarzyno. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Niepoględzie. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Podole Małe. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Podwilczyn. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Skarszów Dolny. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Skarszów Górny. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Starnice. 

32. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Żarkowo. 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIII/394/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

34. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace remontowe i konserwatorskie 

zabytkowego kościoła w Dobieszewie Gmina Dębnica Kaszubska. 

35. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

36. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

37. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

a) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 



 

 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Spraw Społecznych. 

38. Wolne wnioski i informacje. 

39. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z LXII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Wybór ławnika do Sądu Okręgowego w Słupsku: 

a) Podjęcie postanowienia proceduralnego w sprawie zatwierdzenia składu osobowego Komisji 

Skrutacyjnej. 

b) Przeprowadzenie głosowania tajnego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Słupsku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Dębnica Kaszubska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości z zasobu Gminy Dębnica 

Kaszubska, stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki i wczesnego wykrywania 

osteoporozy wśród mieszkańców Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2025”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Brzeziniec-Borzęcinko. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Budowo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dębnica Kaszubska. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dobieszewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dobra. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gałęzów. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gogolewko. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gogolewo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Grabin. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Jawory. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Kotowo. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Krzywań. 



 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Łabiszewo. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Mielno. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Motarzyno. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Niepoględzie. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Podole Małe. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Podwilczyn. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Skarszów Dolny. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Skarszów Górny. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Starnice. 

32. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Żarkowo. 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIII/394/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

34. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace remontowe i konserwatorskie 

zabytkowego kościoła w Dobieszewie Gmina Dębnica Kaszubska. 

35. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. (autopoprawka do uchwały). 

36. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2023-2035. 

37. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji. 

38. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

39. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

a) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Spraw Społecznych. 

40. Wolne wnioski i informacje. 

41. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska Ireneusza Ziółkowskiego, rozpoczęła się o godzinie 11:11 w sali konferencyjnej 

im. Jadwigi Karaś w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono 

nieobecność dwóch radnych oraz stwierdzono prawomocność obrad. 



 

 

Ad. 3 

Przy tym punkcie złożono następujące wnioski o zmianę porządku obrad: 

1) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punktu 
36 "Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2023-2035". 

2) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punktu 
37 "Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji". 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad pierwszym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad drugim wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził nad porządkiem obrad po dokonanych 
zmianach. 

W wyniku zarządzonego głosowania porządek obrad został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  



 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 4 

Zatwierdzono protokół z LXII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

Ad. 5 

a)  
Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że przed przystąpieniem do 

głosowania tajnego zostanie powołana 3-osobowa komisja skrutacyjna, wobec tego poprosił 
o zgłaszanie chętnych. 

Radny Roman Cech zgłosił radnego Piotr Paczesnego, który wyraził zgodę na pracę w komisji. 

Radny Piotr Paczesny zgłosił radnego Mariana Batóga oraz radnego Mateusza Szerlowskiego. Radny 
Marian Batóg wyraził zgodę na pracę w komisji, radny Mateusz Szerlowski nie wyraził zgody na pracę 
w komisji. 

Radny Kamil Horuń zgłosił się na ochotnika do pracy w komisji. 

W godzinach 11:21 – 11:28 trwała przerwa techniczna. W czasie trwania przerwy na sesję dołączył 
radny Krzysztof Badowski. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad zgłoszonymi 
kandydatami. 

W wyniku głosowania kandydaci zostali zatwierdzeni. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

b)  

Projekt postanowienia proceduralnego w sprawie zatwierdzenia składu osobowego Komisji 
Skrutacyjnej, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt zatwierdza skład osobowy 
wybranej komisji. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu postanowienia, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w postanowienia. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 



 

 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Postanowienie proceduralne otrzymało nr 4/2023 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapoznał z opinią zespołu opiniującego kandydatkę 
na ławnika. Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Komisja Skrutacyjna dokonała wyboru Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej i podjęła uchwałę 
nr 1/2023 Komisji Skrutacyjnej z dnia 26 października 2023 r. Komisja Skrutacyjna po przygotowaniu 
kart do głosowania przystąpiła do przeprowadzenia wyborów. Radni byli wyczytywani z listy 
obecności. Podchodzili do Komisji Skrutacyjnej w celu pobrania karty do głosowania. Po oddaniu 
głosu, kartę wrzucali do zapieczętowanej urny. Po oddaniu głosu przez wszystkich radnych Komisja 
Skrutacyjna przeliczyła głosy i sporządziła protokół z głosowania. Następnie Przewodniczący Komisji 
Skrutacyjnej odczytał protokół i poinformował, że kandydatka uzyskała 12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 2 głosy „wstrzymuję się”. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przekazała dokumentację 
z wyborów Przewodniczącemu Rady Gminy. Uchwała Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. Karty do głosowania stanowią załącznik nr 10 do protokołu. Protokół z ustalenia wyników 
głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Słupsku, stanowi załącznik 
nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy, ale nie był opiniowany. Następnie zapytał, czy 
są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę 
treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w 
uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/490/2023 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 2 „za”, 2 „wstrzymuję się”, Komisja Rewizyjna 1 „za”, 3 „wstrzymuję się”, Komisja 
Infrastruktury i Budżetu 2 „za”, 2 „wstrzymuję się”, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 4 „za”. 
Następnie poinformował, że do uzasadnienia projektu uchwały dodano treść zapisu, który był 
omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji. Poinformował, że lokalna firma podjęła się 
zadania naprawy terenu, gdyż sama z niego korzysta. Zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. 

Radny Bartłomiej Tutak wyraził opinię, że skarga nie powinna być uznawana za bezzasadną tylko 
dlatego, że coś zostało naprawione. Powinno się wpisać w uzasadnieniu dzięki komu teren został 
naprawiony. Temat wielokrotnie był zgłaszany do gminy. Obiekcje co do projektu uchwały zgłaszał 
już na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji rady gminy. Radny Piotr Paczesny podzielił zdanie 
radnego Bartłomieja Tutaka.  

W związku z brakiem dalszych pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5 

ZA (7): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Leśniewski Witold, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5): Badowski Krzysztof, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, Paczesny 
Piotr 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/491/2023 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Dębnica Kaszubska, stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 4 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 
4 „za”, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź 
pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu 
uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/492/2023 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości z zasobu mienia Gminy 
Dębnica Kaszubska, stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania Komisja Spraw 
Społecznych 4 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 
4 „za”, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź 
pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem dalszych pytań, wniosków o zmianę treści 
projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/493/2023 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki i wczesnego wykrywania 
osteoporozy wśród mieszkańców Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2025”, załącznik nr 24 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 3 „za”, Komisja Rewizyjna 3 „za”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 4 „za”, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/494/2023 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Brzeziniec-Borzęcinko, stanowi 
załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekty uchwał w sprawie 
nadania statutów sołectwom były omawiane na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 
Gminy, ale nie zostały zaopiniowane. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/495/2023 i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Budowo, stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/496/2023 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 



 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik 
nr 33 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/497/2023 i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dobieszewo, stanowi załącznik nr 36 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/498/2023 i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Dobra, stanowi załącznik nr 39 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/499/2023 i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gałęzów, stanowi załącznik nr 42 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/500/2023 i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gogolewko, stanowi załącznik nr 45 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 



 

 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/501/2023 i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Gogolewo, stanowi załącznik nr 48 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/502/2023 i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Ad. 19 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Grabin, stanowi załącznik nr 51 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/503/2023 i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 



 

 

Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Jawory, stanowi załącznik nr 54 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/504/2023 i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Ad. 21 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Kotowo, stanowi załącznik nr 57 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/505/2023 i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

Ad. 22 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Krzywań, stanowi załącznik nr 60 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/506/2023 i stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

W godzinach 12:21 – 12:23 nieobecny był radny Krzysztof Badowski. 

Ad. 23 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Łabiszewo, stanowi załącznik nr 63 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (13): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/507/2023 i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

Ad. 24 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Mielno, stanowi załącznik nr 66 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (13): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/508/2023 i stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Ad. 25 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Motarzyno, stanowi załącznik nr 69 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (13): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/509/2023 i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

Ad. 26 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Niepoględzie, stanowi załącznik nr 72 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  



 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/510/2023 i stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

Ad. 27 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Podole Małe, stanowi załącznik nr 75 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/511/2023 i stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

Ad. 28 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Podwilczyn, stanowi załącznik nr 78 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/512/2023 i stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

Ad. 29 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Skarszów Dolny, stanowi załącznik nr 
81 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/513/2023 i stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

Ad. 30 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Skarszów Górny, stanowi załącznik nr 
84 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/514/2023 i stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

Ad. 31 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Starnice, stanowi załącznik nr 87 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/515/2023 i stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

Ad. 32 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwu Żarkowo, stanowi załącznik nr 90 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/516/2023 i stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

Ad. 33 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIII/394/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, stanowi załącznik nr 93 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania Komisja Spraw 
Społecznych 4 „za”, Komisja Rewizyjna 1 „za”, 2 „wstrzymuję się”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 
3 „za”, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 3 „za”, 1 „wstrzymuję się”. Następnie zapytał, czy są jakieś 
wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści 
projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

O godzinie 12:30 sesję opuścił radny Kamil Horuń. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/517/2023 i stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

Ad. 34 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace remontowe i konserwatorskie 
zabytkowego kościoła w Dobieszewie Gmina Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 96 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania Komisja Spraw 
Społecznych 3 „za”, Komisja Rewizyjna 3 „za”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 4 „za”, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/518/2023 i stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

Ad. 35 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 99 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania Komisja Spraw 
Społecznych 3 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 4 
„za”, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania 
do projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz zapoznała ze zmianami dokonanymi w stosunku do projektu 
uchwały przedstawionego podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. Zmian 
dokonano w zakresie treści projektu uchwały w § 1 ust. 1 i 2, a także doszedł ust. 3 i 4. Zmianie uległ 
§ 2 zmieniający treść § 13 dodając ustęp nr 2 do tego paragrafu w uchwale budżetowej. 



 

 

§ 3 zmieniono treść § 14 uchwały budżetowej dodając punkt nr 3 w ustępie nr 1. W wyniku tych 
zmian uległa zmianie treść całego § 4. Konsekwencją tych zmian uległ zmianie załącznik nr 1 i 2. 
Dodano załącznik nr 3 określający dochody majątkowe i załącznik nr 4 przedstawiający przychody 
i rozchody budżetu. Zaktualizowano uzasadnienie do projektu uchwały. 

O godzinie 12:36 sesję opuścił radny Bartłomiej Tutak. 

Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok w zakresie przytoczonym podczas sesji. 

W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (1): Lejczak Jadwiga 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

Treść zmienionego projektu uchwały stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad w/w projektem 
uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/519/2023 i stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 

Ad. 36 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2023-2035, stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania Komisja Spraw 
Społecznych 4 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 4 „za”, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji 3 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały.  



 

 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że treść uchwały jest standardowa. Załączniki 
przedstawiają odzwierciedlenie danych zawartych w budżecie. W uzasadnieniu do projektu uchwały 
zawarto informacje o planowanej restrukturyzacji zadłużenia gminy. Przedstawiono koszty 
odsetkowe od zobowiązań Gminy Dębnica Kaszubska. Bank wyraził zgodę na wcześniejszą spłatę 
zobowiązania. 

Przytoczono treść uzasadnienia, w którym wyjaśniono zasadność przeprowadzenia restrukturyzacji 
zadłużenia Gminy Dębnica Kaszubska. 

Radni zadali pytanie czy nie można było wcześniej podjąć kroków w kierunku restrukturyzacji oraz 
czy okres spłaty zadłużenia zostanie wydłużony. Zaproponowano także uzyskanie ekspertyzy co do 
opłacalności przeprowadzenia restrukturyzacji. 

Udzielono informacji, że poprzednie stawki WIBOR i stóp procentowych nie dawały możliwości na 
przeprowadzenie restrukturyzacji zadłużenia. Jest możliwość uzyskania niższego oprocentowania na 
poziomie 1%. Jest to informacja uzyskana w rozmowie telefonicznej, dlatego też podjęto działania 
formalne mające na celu uzyskanie ofert. Okres i terminy spłaty pozostają te same. Jeżeli nie uzyska 
się korzystnych ofert, działania nie zostaną sfinalizowane. Przeprowadzenie ekspertyzy wiąże się 
z dodatkowymi kosztami, gdyż wynagrodzenie eksperta wyliczane jest od wysokości oszczędności.  

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski, w związku z brakiem dalszych pytań, wniosków 
o zmianę treści projektu uchwały zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/520/2023 i stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

Ad. 37 

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji, stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że na komisjach wspólnych Pani 
Skarbnik wspominała o przygotowaniu projektu uchwały, wobec tego oddał głos Skarbnikowi Gminy. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że uzasadnienie do uchwały odzwierciedla 
poprzednio przedstawione informacje. W podstawie prawnej wkradł się błąd. Zamiast art. 18 ust. 1 
pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym powinien być art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. b ustawy o samorządzie 
gminnym. Pozostałe kwestie pozostają bez zmian. Większa ilość serii wyemitowanych obligacji ułatwi 
spłatę. Obligacje zostaną zaciągnięte w celu spłacenia obecnego zadłużenia, w celu restrukturyzacji 
zadłużenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zadał pytanie czy poprawkę należy przegłosować. 



 

 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że zmianę należy przegłosować. Podczas tworzenia 
projektu uchwały podstawa była prawidłowa. Na etapie przesyłania projektu wkradł się błąd. 

Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie emisji obligacji w zakresie 
podstawy prawnej. 

W związku z brakiem dalszych pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 

Zmieniona treść projektu uchwały stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 110 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/521/2023 i stanowi załącznik nr 111 do protokołu. 

Ad. 38 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska stanowi załącznik nr 112 do 
protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy uzupełniła Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Dębnicy Kaszubskiej Sp. z o.o. Anna Kurzawa-Gerczak informując, że radny Bartłomiej Tutak 
próbuje wywrzeć presję na radnych i pozostałych pracownikach urzędu i wprowadza opinię publiczną 
w błąd. Spółka wykonała wyrok sądu w całości. Pracownik został przywrócony do pracy, 
a wynagrodzenie zostało wypłacone w całości za czas pozostawiania bez pracy. Zasądzona kwota jest 
kwotą brutto, od której należy odprowadzić składki i podatki. Wszczęcie postępowania na wniosek 
pracownika przysparza dodatkowych trudności i stawia w złym świetle osobę prezesa. Spółka po 
otrzymaniu zawiadomieniu o wszczęciu egzekucji złożyła zawiadomienie o pozbawienie tytułu 
wykonawczego wykonalności wraz z wnioskiem o zawieszenie postępowania. Dnia 29.09 zawieszono 



 

 

postępowanie, co skutkowało brakiem przekazania środków dla pracownika. W przypadku wygrania 
sprawy sądowej przez spółkę, wszelkie koszty będą poniesione przez pracownika. Informację 
o zajęciu przez komornika konta otrzymano z opóźnieniem, stąd też wspólnik nie posiadał wiedzy 
o zajęciu konta na poprzedniej sesji. Wypowiedzi radnego o przerzuceniu kosztów na mieszkańców 
są nieprawidłowe. Kwoty wypłacone pracownikowi były zabezpieczone przez spółkę, gdyż i tak by je 
otrzymała, gdyby pracowała. Nieprawdą jest, że stawki za wodę i ścieki przez to wzrosną, taryfy są 
zatwierdzane na 3 lata, w 2021 roku. Nie ma możliwości wprowadzenia do kalkulacji stawki 
dodatkowych kosztów. Koszty postępowania sądowego również nie zostaną ujęte w nowym 
wniosku. Nowy wniosek został już złożony. Radny wypowiadał się, że zostały złożone skargi na 
radnego. Prezes wyjaśniła, że na działalność radnego związaną z wykonywaniem mandatu nie została 
złożona żadna skarga. Pani Mecenas spółki złożyła zawiadomienie do izby adwokackiej o możliwości 
naruszania etyki zawodowej oraz naruszenie Jej dóbr osobistych przez Pana Bartłomieja. Sprawa jest 
w toku. Nieprawdą jest, że radni podjęli nieprawidłowe uchwały w związku z zatrudnieniem 
pracownika. Radni uznali, że zmiana warunków pracy nie była związana z wykonywaniem mandatu 
radnej. Na tamten czas radni próbowali wywrzeć presję informacją, że zostały założone związki 
zawodowe i z tego tytułu radna jest chroniona. Sąd stwierdził, że związki zawodowe zostały założone 
w celu ochrony interesów pracownika. W związku z tym z dniem 18.09 została wykreślona przez 
NSZZ „Solidarność”. Terenowa struktura również okazała się nieskuteczna. Pani Prezes uważa, że 
radny próbuje wykorzystać sprawy sadowe niezwiązane z wykonywaniem mandatu radnego, do 
celów pr-owych. Radny deklarował pomoc każdemu, jednakże tylko w tę sprawę się angażuje. Nie 
chce, aby dyskredytowano Jej osobę jako prezesa spółki w związku z tą sprawą. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zadał pytanie czy są jakieś pytania do sprawozdania. 

Radny Piotr Paczesny odniósł się do wypowiedzi, jest zdania, że wzajemne szarpanie nikomu nie 
pomoże. Instytucje państwowe mogą zniszczyć pracownika. Różnie bywa z etyką. Pracodawca 
próbuje pozbyć się pracownika za krytykę, bo nie ma kar czy upomnień. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski w związku z brakiem dalszych zgłoszeń przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 39 

Ad. a) 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu radny Ireneusz Ziółkowski poinformował, że 
komisja spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. 

Ad. b) 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Roman Cech poinformował, że komisja spotkała 
się 05.10 w celu sporządzenia zawiadomienia o kontroli lokali socjalnych i komunalnych należących 
do gminy. Następne spotkanie odbyło się 19.10 i była to kontrola Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Dębnicy Kaszubskiej. Skontrolowano wybrane wydatki i pomoc przekazywaną dla mieszkańców. 
Dodatkowo komisja spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska, gdzie omawiano projekty uchwał na sesję. 

Ad. c) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Roman Cech poinformował, że komisja 
spotkała się 12.10 w celu wypracowania opinii o złożonej skardze na Wójta Gminy Dębnica 
Kaszubska. Kolejne spotkanie odbyło się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady 
Gminy. 



 

 

Ad. d) 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych radny Mateusz Szerlowski poinformował, że 
komisja spotkała się 28.09 w celu sprawdzenia ogólnej sytuacji w szkołach oraz przygotowania szkół 
do roku szkolnego 2023/2024. Protokół z tego spotkania został przesłany do biura rady i zostanie 
przekazany do radnych w ciągu kilku dni. Kolejne spotkanie odbyło się 19.10 podczas posiedzenia 
wspólnego wszystkich komisji rady gminy. 

Ad. 40 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski przeszedł do wolnych wniosków i informacji 
i zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania, wnioski. Poinformował, że mieszkańcy 
zauważyli, że w godzinach popołudniowych od kilku dni płynie zabrudzona woda. Po jakimś czasie od 
odkręcenia płynie już czysta.  

Prezes ZGK Anna Kurzawa-Gerczak poinformowała, że zakład przeprowadzał badanie hydrantów 
i sprawdzał ich wydajność, stąd mogła być zabrudzona woda. Badanie to było robione pod kątem 
sprawdzenia działalności hydrantu na wypadek pożaru. Będąc przy głosie poprosiła radnego Piotra 
Paczesnego o przedstawienie informacji na jakiej podstawie wypowiada się, że zakład wypłacił wiele 
odszkodowań na rzecz pracowników. Od roku 2017, odkąd jest prezesem zakładu, żadne 
odszkodowanie nie zostało wypłacone pracownikowi. Dotychczas tylko jedno odszkodowanie zostało 
wypłacone, miało to miejsce w 2004 roku. Radny uważa, że zawziętość jest ze strony Prezesa, z czym 
się nie zgadza. Radny wspominał, że wszystkie spory da się rozwiązać, załagodzić, dać karę czy 
upomnienie. Jako prezes nie zgodzi się z tym, gdyż czasami zachowanie pracownika nie pozwala na 
to np. praca na zwolnieniu lekarskim, bądź stawiennictwo w pracy pod wpływem alkoholu. 

Radny Piotr Paczesny zaproponował zajęcie się spółką i zmodernizowanie oczyszczalni ścieków.  

Radny Marian Batóg zawnioskował o zabezpieczenie środków na remont drogi ul. Łąkowej 
w miejscowości Gałęzów. Radny złożył pisemny wniosek wraz z dokumentacją fotograficzną. 

Radny Piotr Paczesny zadał pytanie, kiedy zostanie ukończony remont drogi powiatowej. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że jest to droga powiatowa i w planie mają ją ukończyć 
do końca tego roku. Poprosiła o cierpliwość od mieszkańców. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że ul. Skarszewska jest gotowa do wylania 
asfaltu, jednakże z powodu ilości remontowanych dróg w naszym rejonie jest problem 
z dostępnością materiału. Na ul. Kościelnej zostały już wykonane krawężniki, a most będzie 
poszerzony. Prace uzależnione są również od temperatury. Przy ul. Spacerowej przy opadach deszczu 
gromadzi się woda. Wykonawca twierdzi, że jak zostanie wylana masa z zachowaniem spadków 
podłużnych woda będzie odprowadzana. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał czy to prawda, że opóźnienia w pracach 
były spowodowane przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 

Prezes ZGK Anna Kurzawa-Gerczak poinformowała, że małe opóźnienia były spowodowane przez 
Zakład, ze względu na wymianę wodociągu. Uzgodnienia między wykonawcami też nie zostały 
zrealizowane tak jak na początku przewidywano. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że podjęto się gruntownego remontu drogi. Wobec 
uzyskania środków na tę inwestycję postanowiono o wymianie wodociągu, tak aby później nie 
musieć psuć dobrej drogi. Poprosiła mieszkańców o wyrozumiałość, a radnych o przekazywanie 
bieżących informacji. Przy remoncie ul. ks. Antoniego Kani długie fragmenty drogi były wyłączone 



 

 

z użytkowania i dało się radę. Proces inwestycyjny jest skomplikowany i nie zawsze uda się go 
zrealizować tak jak się planowało. Różne rzeczy wychodzą w międzyczasie. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski zachęcił do zasięgania informacji u źródła. Podczas otrzymania 
informacji o uzyskaniu dofinansowania na remont ul. Fabrycznej postanowiono o koniecznej 
wymianie wodociągu. Często na bieżąco trzeba reagować podczas inwestycji.  

Radna Jadwiga Lejczak zadała pytanie jaki jest termin rozpoczęcia budowy drogi do miejscowości 
Skarszów Górny. Termin miał być 2023/2024. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że przekazywała informację podczas spotkania 
sołeckiego. Od 2021 roku trwają prace mające na celu wybudowanie tej drogi. Podczas 
projektowania okazało się, że są problemy własnościowe działek. Również ze względu na to 
wykonawcy nie udało się przygotować dokumentacji w wyznaczonym terminie, wobec tego poprosił 
o wydłużenie czasu na jej złożenie. Taką zgodę otrzymał. Inwestycja jest realizowana w systemie 
zaprojektuj-wybuduj. Termin wykonania drogi upływa z końcem czerwca 2024 roku. W tej sprawie 
była skarga na wójta. Mieszkańcy nie wiedzieli co się stało z pieniędzmi przeznaczonymi na tę drogę. 
Wszystko jest realizowane zgodnie z przeznaczenie, na żaden inny cel środki niw zostaną 
przeznaczone. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał o możliwości budowy skateparku na 
terenie naszej gminy. Coraz więcej osób wyraża zainteresowanie taką formą spędzania czasu. Zadał 
pytanie jakie są ku temu możliwości. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że kilka lat temu, podczas spotkania 
z młodzieżą, zapytał się czy byliby zainteresowani korzystaniem z toru typu pumptrack. Na tamten 
czas nie wyrażali zainteresowania. Woleli miejsce do spotkań. Obecnie, skoro coraz częściej i więcej 
osób chciałoby mieć taki tor, należy to rozważyć. Oczywiście budowa takiego toru może nastąpić 
tylko wraz z wykorzystaniem środków zewnętrznych. 

O godzinie 13:52 sesję radny opuściła Wójt Gminy Iwona Warkocka. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że młodzi ludzie mają zorganizowane w lasach tor do takiej 
jazdy. W przypadku ingerencji w teren jest to nielegalne. Korzystanie z naturalnego układu górek jest 
jak najbardziej dozwolone. Nie można wykonywać wykopów lub nasypów, ingerować w teren. Już 
kilka takich miejsc powstało na terenie Dębnicy Kaszubskiej. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał czy ktoś z zebranych na sali chciałby zabrać 
głos. W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 41 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski o godzinie 13:56, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zakończył sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

 

Protokołowała: 
Emilia Konopka 
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